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Selkokieli 

Tutkimus koronaepidemian vaikutuksesta 
Suomeen muuttaneiden ihmisten terveyteen 

Koronaepidemia ja siihen liittyvät rajoitukset 
vaikuttavat paljon ihmisten terveyteen. 
Eniten epidemia vaikuttaa ihmisiin, 
jotka ovat muita heikommassa asemassa. 

Terveyden ja hyvinvoinnin laitos tutki, 
miten epidemia vaikuttaa Suomeen muuttaneiden ihmisten 
terveyteen ja tavalliseen elämään. 
Tutkimuksessa verrattiin maahan muuttaneiden 
ja koko Suomen väestön terveyttä. 

Maahan muuttaneet voivat huonommin 
kuin koko väestö epidemian aikana 

Tutkimuksessa selvisi, 
että epidemia huolettaa maahan muuttaneita ihmisiä 
enemmän kuin koko Suomen väestöä. 
Eniten huolettavat nämä asiat: 

• Läheinen ihminen saa tartunnan. 
• Saan itse tartunnan. 
• Tartutan toisia ihmisiä. 
• Työt loppuvat. 
• Terveydenhuolto ei voi hoitaa kaikkia potilaita. 
• Hallitus ei osaa hoitaa kriisiä. 
• Minua syrjitään. 

Tutkimuksessa selvisi myös, 
että epidemia vaikuttaa maahan muuttaneiden hyvinvointiin 
enemmän kuin koko väestön hyvinvointiin. 

• Tulevaisuus huolettaa enemmän. 
• Yksinäisyyttä on enemmän. 
• Nukkumisvaikeuksia on enemmän. 
• Tupakointi on lisääntynyt enemmän. 
• Rahaa on vähemmän. 

Osa maahan muuttaneista kertoi, 
että kotona on turvattomampaa kuin ennen. 
Moni kertoi myös, 
että liikkuu vähemmän kuin ennen. 

Joitakin maahan muuttaneita ihmisiä häiritään 
epidemian aikana enemmän kuin ennen. 
Häirintä voi olla esimerkiksi uhkailua tai nimittelyä. 
Joitakin maahan muuttaneita häiritään joka viikko. 
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Selkokieli 

Tutkimus koronaepidemian vaikutuksesta 
Suomeen muuttaneiden ihmisten terveyteen 

Koronaepidemia ja siihen liittyvät rajoitukset 
vaikuttavat paljon ihmisten terveyteen. 
Eniten epidemia vaikuttaa ihmisiin, 
jotka ovat muita heikommassa asemassa. 

Terveyden ja hyvinvoinnin laitos tutki, 
miten epidemia vaikuttaa Suomeen muuttaneiden ihmisten 
terveyteen ja tavalliseen elämään. 
Tutkimuksessa verrattiin maahan muuttaneiden 
ja koko Suomen väestön terveyttä. 

Maahan muuttaneet voivat huonommin 
kuin koko väestö epidemian aikana 

Tutkimuksessa selvisi, 
että epidemia huolettaa maahan muuttaneita ihmisiä 
enemmän kuin koko Suomen väestöä. 
Eniten huolettavat nämä asiat: 

• Läheinen ihminen saa tartunnan. 
• Saan itse tartunnan. 
• Tartutan toisia ihmisiä. 
• Työt loppuvat. 
• Terveydenhuolto ei voi hoitaa kaikkia potilaita. 
• Hallitus ei osaa hoitaa kriisiä. 
• Minua syrjitään. 

Tutkimuksessa selvisi myös, 
että epidemia vaikuttaa maahan muuttaneiden hyvinvointiin 
enemmän kuin koko väestön hyvinvointiin. 

• Tulevaisuus huolettaa enemmän. 
• Yksinäisyyttä on enemmän. 
• Nukkumisvaikeuksia on enemmän. 
• Tupakointi on lisääntynyt enemmän. 
• Rahaa on vähemmän. 

Osa maahan muuttaneista kertoi, 
että kotona on turvattomampaa kuin ennen. 
Moni kertoi myös, 
että liikkuu vähemmän kuin ennen. 

Joitakin maahan muuttaneita ihmisiä häiritään 
epidemian aikana enemmän kuin ennen. 
Häirintä voi olla esimerkiksi uhkailua tai nimittelyä. 
Joitakin maahan muuttaneita häiritään joka viikko. 

Osalle Suomeen muuttaneista epidemia tuo myös hyviä asioita. 
He ovat toiveikkaampia tulevaisuuden suhteen. 
He pitävät enemmän yhteyttä ystäviin. 
Heidän perheessään on turvallisempaa. 
He syövät vähemmän epäterveellisiä välipaloja. 

Tutkimuksessa kysyttiin myös työkyvystä. 
Maahan muuttaneiden ihmisten 
ja koko väestön välillä ei ole eroa työkyvyssä. 
Suurin osa vastaajista on sitä mieltä, 
että he ovat täysin työkykyisiä. 

Maahan muuttaneilla on kuitenkin terveysongelmia 
enemmän kuin koko väestöllä. 

• Muisti toimii huonommin. 
• Elämänlaatu on heikompi. 
• Arjessa selvitään huonommin. 

Koronaepidemia lisää terveyden ja hyvinvoinnin ongelmia. 
Epidemia heikentää maahan muuttaneiden terveyttä 
selvästi enemmän kuin koko väestön terveyttä. 
Osalle epidemia tuo myös hyviä asioita. 
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Epidemia Covid-19 dhe masat kufizuese lidhur me epideminë kanë pasur ndikime të dukshme në shëndetin 
e popullsisë. Ndikimet kanë qenë më të theksuara te personat, të cilët edhe para epidemisë Covid-19 kanë 
pasur pozitë më të dobët në shoqëri. Qëllimi i këtij raporti ishte të qartësoj ndikimet e epidemisë Covid-19 
në jetën e përditshme të personave të ardhur në Finlandë, në shëndetin e tyre, në mirëqenjen mendore 
dhe në cilësinë e jetës. 

Në këtë hulumtim janë përdorur të dhëna nga studimi i realizuar nga Instituti kombëtar për shëndetësi dhe 
mirëqenje lidhur me ndikimet e epidemisë me korona në mirëqenjen e personave të ardhur në Finlandë 
(MigCOVID). Të dhënat hulumtuese janë mbledhur nga muaji tetor 2020 deri në muajin shkurt 2021, në 
kohën e njejtë kur në Finlandë ishte vala e dytë e epidemisë Covid-19. Në hulumtimin MigCOVID 
pjesëmarrës ishin gjithësejtë 3 668 persona nga mosha 20 deri në 66 vjeç. Përgjigjëja e tyre në përqindje 
ishte 60 %. Në hulumtimin përcjellës nga FinTerveys 2021, mostra të zgjedhura nga grupmosha e njejtë u 
përdorën si të dhëna referente që përshkruajnë të gjithë popullsinë (n=3 490, përgjigjëja në përqindje ishte 
51 %).   

Janë vërejtur dallime të rëndësishme statistikore bazuar në gjithë popullsinë, ashtuqë pjesa më e madhe e 
personave të ardhur në Finlandë kishin shqetësime lidhur me epideminë e Covid-19. Shqetësimet ishin 
lidhur me mundësinë e infeksionit me Covid-19 (nga e gjithë popullsia 18 % në raport apo krahasuar me 
personat e ardhur në Finlandë që ishte 29 %), infektimi i të tjerëve (31 % në raport me 39 %), infeksioni i 
personave të afërm (40 % në raport me 52 %), përjetimin e diskriminimit apo të anashkalimit për shkak të 
Covid-19 (7 % në raport me 16 %), vazhdimin e punës (8 % në raport me 30 %), aftësinë e udhëheqjes 
shtetërore për të trajtuar krizën (14 % në raport me 25 %) dhe në njohurinë e përkujdesjes shëndetësore 
për të trajtuar të gjithë pacientët (15 % në raport me 29 %). 

Krahasuar me gjithë popullsinë, një pjesë dukshëm më e madhe e përsonave të ardhur në Finlandë, 
raportuan rënje të shpresës për të ardhmen (nga e gjithë popullësia 30 % në raport apo krahasuar me 
personat e ardhur në Finlandë që ishte 38 %) si dhe rritjen e përjetimit të vetmisë (28 % në raport me 36 
%), vështërsi gjumi (10 % në raport me 18 %) dhe në pirjen e duhanit (2 % në raport me 4 %). Prej 
personave të ardhur në Finlandë 9 % e tyre kanë raportuar se në shtëpi kanë përjetuar rënjen e sigurisë dhe 
39 % e tyre rënjen e aktivitetit fizik. Poashtu edhe dallime të mëdha statistikore janë vërejtur në dobësimin 
e konsideruar apo shumë të theksuar ekonomik (nga e gjithë popullsia 6 % në raport me personat e ardhur 
në Finlandë që ishte 23 %). Për disa, epidemia Covid-19 kishte poashtu edhe ndikime pozitive. Në raport me 
gjithë popullsinë, personat e ardhur në Finlandë kanë raportuar më shpesh një rritje të mbajtjes së 
raporteve me miqët (nga e gjithë popullsia 7 % në raport me personat e ardhur në Finlandë 16 %) dhe më 
shumë shpresë për të ardhmen në raportet (7 % në raport me 20 %) si dhe rënje të vetmisë (2 % në raport 
me 6 %), mendimet kundërthënse brenda familjes (3 % në raport me 6 %) dhe ngrënja e ushqimit mes 
racioneve (5 % në raport me 9 %). 
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